

(2) Personnel Exchanges with DRIE and Other Foreign Interest Departments

The new DEA will have to develop an expanded secondment exchange of officers with other departments and agencies. Such exchanges will permit the Department to carry out its various program and policy responsibilities more effectively, and will provide a wide range of interesting career assignment opportunities for departmental officers.

The relationship with DRIE will be particularly important given the continuing need for linkages with the DRIE industry sector branches, regional offices and the Canadian Government Office of Tourism. The new DRIE management team is fully in accord with this view. The next step will be to develop a personnel exchange agreement with DRIE to ensure the placement, on secondment, of an appropriate number and range of External Affairs officers to DRIE on a continuing basis.

(3) Conversions and Other Staffing Actions

(a) Senior FS (EX)

The first phase of the EX conversion process resulted in the "flat" conversion of all FS-4's and FS-5's within the Foreign Service to the respective EX-3 and EX-4 equivalents. This initial lateral conversion did not fill the EX complement of the former Trade Commissioner Service and Department of External Affairs, and conversion Boards were subsequently convened to complete the second phase of the conversion process; details have been elaborated upon in earlier telegrams from APO and TCS. Discussions are currently taking place with the PSC to review the effective

(2) Échanges de personnel avec le MEIR et les autres ministères ayant des intérêts à l'étranger

Le nouveau MAE devra développer son programme d'échanges-détachements des agents avec les autres ministères et organismes. De tels échanges permettront au Ministère d'assurer une prestation plus efficace au titre des divers programmes et politiques pour lesquels il assume des responsabilités. Il fournira en outre aux agents du Ministère la possibilité d'un vaste éventail d'affectations intéressantes.

La relation avec le MEIR sera particulièrement importante, car il importe de maintenir des liens avec l'industrie canadienne par l'entremise des services sectoriels, des bureaux régionaux et de l'Office du tourisme réunis au sein de ce ministère. La nouvelle équipe directoriale au MEIR partage entièrement ce point de vue. L'étape suivante sera de mettre au point une entente spéciale d'échange de personnel avec le MEIR afin que des détachements suffisamment nombreux et variés d'agents des Affaires extérieures puissent s'y faire de façon régulière.

(3) Conversions et autres mesures de dotation

a) Agents FS de niveau supérieur (EX)

La première phase du processus de conversion EX s'est conclue avec la conversion "pure et simple" de tous les FS-4 et FS-5 du service extérieur dans des postes équivalents EX-3 et EX-4. Cette conversion latérale n'ayant pas pourvu à tous les postes EX affectés au Service des délégués commerciaux et au ministère des Affaires extérieures, des jurys de conversion se sont réunis par la suite pour compléter la deuxième phase du processus de conversion. APO et le SDC ont diffusé des télégrammes renfermant des explications à ce sujet. Des discussions sont en cours avec la CFP afin d'examiner les dates effectives de